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Na vijf jaar draagt Ruud van Helden  
de voorzittershamer over aan Laurens 
Kelterman, notaris bij VBC notarissen. 
Hoe kijkt de scheidend VOC-voorzitter 
terug op die periode? En wat zijn de 
ambities van zijn opvolger?
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‘Een schot in de roos’, vindt Ruud van Helden 
de ambitie waarmee VOC vijf jaar geleden van 
start ging. ‘Een specialistenvereniging die focust 
op de praktijkkant van het ondernemingsrecht. 
Kennis vergaren is geen probleem. Er zijn 
genoeg cursussen, maar hoe stel je die akte op? 
Dat vraagt om een specialist die kan mee  denken 
over het organiseren van een onderneming. 
Om dat te faciliteren, ontwikkelden we een 
eenvoudige formule. Workshops van hoog 
niveau waar theorie en praktijk aan elkaar 
gekoppeld worden. Op notariskantoren met 
heel goede sprekers. Een belangrijk advies  
van Niek Zaman, hoogleraar notarieel onder
nemingsrecht, was onze leidraad in die 
begintijd. Hij zei: “Wees bescheiden en laat in  
je daden zien dat je een waardevolle bijdrage 
kan leveren.” Dat hebben we de afgelopen vijf 
jaar gedaan.’

Bloei

De VOC kan in haar korte historie al terugkijken 
op een aantal wapenfeiten. ‘Onze actieve rol bij 
de realisatie van het centraal aandeelhouders
register (CAHR) hoort daar zeker bij. De KNB 
had in de lobby naar de politiek een meer for  
mele rol dan de VOC. Wij konden veel kritischer 
zijn en nadrukkelijker de toegevoegde waarde 
van het wetsvoorstel belichten. Een andere 
mijlpaal was de realisatie van het paspoort 
voor de rechtspersoon dat tijdens het jaar
congres van de KNB in 2014 werd gepresenteerd 
in aanwezigheid van de nieuwe voorzitter van 
het Europese notariaat. Daar hebben we zelfs 
subsidie van de Europese Commissie voor 
gekregen.’
De bloei van de vereniging stemt hem tevreden. 
De passie voor het ondernemingsrecht is 
onverminderd. Waarom stopt hij dan toch als 
voorzitter? ‘Ik ben nu 70 jaar en geen notaris 
meer. De VOC gaat meer naar buiten treden  
en haar kwaliteit verder uitbouwen. Daar 
hoort een nieuw gezicht bij. Ik blijf overigens 
in het bestuur.’ 

Uitgedaagd

Laurens Kelterman hoefde niet lang na te 
denken toen hij voor de voorzittersfunctie 
werd gevraagd. ‘De VOC staat voor een aantal 
begrippen die precies aansluiten bij mijn 
opvattingen over het beroep: kennisgericht, 
specialist, vooroplopend bij nieuwe ontwik
kelingen. Het is de reden waarom ik daar als 
VOClid deel van uit wil maken. De maat
schappij en het ondernemingsrecht worden 
steeds complexer. Tegelijkertijd verwachten 
klanten dat je alles weet. Dat kun je niet alleen. 
Je hebt als specialist anderen nodig om je 
kennis aan te toetsen. Ook al denk je dat je  
het juiste pad bewandelt, het is belangrijk  
dat je daarin uitgedaagd wordt. Dat is de 
kracht van de VOC.’

UitBreiding

Hij geeft hoog op van de VOC en haar leden, 
maar relativeert daarin zijn rol als voorzitter. 
‘Ik denk niet dat ik als voorzitter het verschil 
maak. VOCleden zijn bevlogen, mondige 
mensen. Daar hebben ze geen voorzitter voor 
nodig. Het belangrijkste onderscheid is dat je 
als voorzitter samen met het bestuur wat meer 
naar de lange termijn kijkt. De continuïteit 
van de vereniging waarborgen, betekent in  
de eerste plaats de hoogwaardige kwaliteit van 
de bijeenkomsten in stand houden. Maar we 
kijken ook hoe we de aanwezige kennis breder 
kunnen aanbieden. Bijvoorbeeld door de 
vraagenantwoordsessies die we als afsluiting 
van een cursus houden, online te zetten.  
We onderzoeken ook of het mogelijk is als 
VOC een “vraagbaakservice” op te zetten voor 
notarissen met praktijkvragen. We zoeken nog 
uit in welke vorm we dat gaan gieten. 
Een ander aandachtspunt is de uitbreiding van 
het aantal leden. Met name de ondernemings
rechtspecialisten die werken bij kantoren op 
de Zuidas willen we graag als lid verwelkomen. 
Voor hen was het lidmaatschap in het verleden 
misschien minder voor de hand liggend, omdat 
ze al binnen het eigen kantoor met anderen 
kunnen sparren. Maar een discussie met 
vakgenoten buiten je directe werkomgeving is 
toch anders. Bovendien is de VOC uitgegroeid 
tot dé notariële specialistenvereniging. Daar 
moet je bij zijn.’ 

 ‘Je hebt als specialist 
anderen nodig om je kennis 

aan te toetsen’
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Nieuwe voorzitter wil aantal 
leden uitbreiden
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